
 

 

 

 

 

                  SCR 

Specialcenter Roskilde 

           Fjordskolen 

SKOLEBESTYRELSESMØDE    

Torsdag den 1. december 2022, Hedevang 

REFERAT 

 

 

Til stede: Arne, Rikke, René, Lene, Sanne, Pernille, Søren - Charlotte & Eskild (referent) 
Desuden under punkt 1. og 2.: skolechef Søren Kokholm og direktør for skole & børn Ane Christensen 
 
Ikke til stede: Geert, Kevin, Lisette, Søren og Anne 
 
* = Punkter fra årshjulet  

Mødet indledtes med en præsentation af (a) nyt medlem: René Søe Pedersen samt (b) skolechef 

Søren Kokholm og direktør for skole & børn Ane Christensen 

1. Godkendelse af dagsorden   

Dagsordenen blev godkendt, dog tages punkt 4b) før 4a). 

 

2. Besøg af forvaltningen  

Dialog med Søren og Ane om, hvordan samarbejdet med skolebestyrelsen kan styrkes yderligere 

– herunder en drøftelse af et evt. frikommuneforsøg på skoleområdet i Roskilde Kommune. Især 

blev der spurgt ind til specialområdets rolle og de særlige forhold, som gælder for dette område. 

 

3. Beslutningspunkter   

 

a) Årshjul* 

Gennemgang af det hidtidige og stillingtagen til evt. ændringer (vedhæftet det hidtidige med 

markering af forslag til ændringer)  

Årshjulet blev vedtaget med de forslag, der var sendt ud i forvejen. Det reviderede årshjul 

vedhæftes nærværende referat. 

 
4.  Debat og orientering 

a) Udviklingsplaner 
Udkastene til udviklingsplaner for Hedevang og Lysholm gennemgås og debatteres (udkast 
vedhæftet) 
Eskild gennemgik formålet og arbejdet om udviklingsplanerne.  
Der var enighed om Lenes forslag om, at der indføjes, at mange nye elever på Hedevang har 
anderledes behov (snarere end at de er nye). 
 

b) ”Nye behov … nye tiltag” på Hedevang 
Drøftelse af det forhold, at nye elevernes pædagogiske behov har ændret sig de seneste år  
Eskild præsenterede projektet og dets baggrund: I sensommeren havde hele 35 % af eleverne 
behov, som adskiller sig fra dem, Hedevang tidligere har været orienteret imod. Der er et forløb i 
gang, der indebærer efteruddannelse og vidensudvikling.  
Pernille: Er det muligt, at familier kan støtte hinanden i højere grad? 
Sanne: Det er problematisk, hvis det indebærer, at der skal skelnes mellem resursestærke og 
ikke-resursestærke forældre. 
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René: Måske er det muligt at lave en mentorordning, hvor man som ”erfaren” forældre kunne 
støtte nye forældre. 
Charlotte: Det lyder som en rigtig god ide, som vi som skole, meget gerne vil bakke op om. 
Rikke: Jeg har personligt oplevet forældre, der ikke forstår kommunens skrivelser til dem. 
René: Det har faktisk været et indsatsområde i mange år. Problemet er, at det er et juridisk 
område, hvad der dikterer en særlig sprogbrug. 
Lene: Jeg synes, vi skal drøfte mentorordninger på de næste forældrerådsmøder.  
 
 

c) Opfølgning på drøftelse af brugen af magtanvendelser 
Punkt fra sidste møde (retningslinje vedhæftet) 
Charlotte: Vi har nu gennemgået vores retningslinjer – og drøftet lovgivningen med den 
konsulent, der taget sig af området i Roskilde Kommune. Hun bekræfter, at det er den korrekte 
måde, vi håndterer det på, og at det er skolelovgivningen, som håndtering og indberetning af 
magtanvendelser sorterer under for folkeskoleelevers vedkommende. Indberetning i henhold til 
sociallovgivning gælder for anbragte børn.  

Vi er blevet opmærksomme på, at visse formuleringer i vores retningslinje skal strammes op; og 
det er vi ved at gøre i øjeblikket. Vi viser jer retningslinjen på næste SB-møde. 

René: Det er væsentligt, at personalet også er opmærksomme på sig selv i disse sager: I 
forbindelse med gentagne magtanvendelser kan der opstå en så stort psykisk belastning, at det 
kan medføre arbejdsskader. 

 

5. Generel information  

a) Nyt fra eksterne medlemmer  
Ingen af de eksterne medlemmer var til stede. 
 

b) Nyt fra formanden  
Sanne: intet nyt. 
 

c) Nyt fra ledelsen  
Herunder økonomisk oversigt (bilag eftersendes), trivselsundersøgelse (personale), 
ungeklubtilbud 9-10 klasse 
Eskild:  

 De økonomiske oversigter viser, at Lysholms økonomi balancerer. Hedevang går ud af året 
med et overskud, selvom der har været tale om et betragteligt merforbrug i løbet af året. 
Merforbruget skyldes primært ekstra vikardækning til klasser, der er særligt belastet af nye 
udfordringer. Der er udsigt til, at økonomien kan stabiliseres i løbet af næste år; det skyldes 
bl.a. udsigten til lidt flere elever og en takstregulering.  

 Der har været afholdt trivselsundersøgelse blandt personalet, som der har været en pæn 
opbakning til: Hedevang og Lysholm havde en besvarelsesprocent på hhv. 85 og 86 %. 
Resultatet foreligger den 12. december, og herefter vil det dels danne grundlag for det videre 
arbejde med at sikre den bedst mulige personaletrivsel på de to afdelinger – og dels få 
indflydelse på udarbejdelse af kommende APV’er (arbejdspladsvurderinger). 

 Anne er desværre forhindret i at deltage i dag. Derfor udsætter vi ”hendes” punkt om Forslag 
om særligt ungeklubtilbud 9-10 klasse til næste SB-møde. Hun vil forfatte et par linjer, som 
sendes ud inden mødet.  

 Pga. af sygdom i ledelsen har Charlotte været nødt til at være mere på Hedevang de seneste 
uger. Det vil formentlig vare ved nogen tid endnu. 
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Charlotte: 

 På Lysholm har vi fået malet væggene i gangene. Det er en del af den generelle forbedring af 
lokaler, gulve og belysning, som vi har gennemført det seneste år. Vi mangler stadig at 
forbedre ovenlysforholdene. 

 På begge matrikler har vi lige fået pædagogstuderende (2 på Hedevang og 3 på Lysholm), 
der skal være hos os det næste halve år. 

 Vi har slået en lærerstilling og et barselsvikariat for en pædagog op på Lysholm. Desuden har 
vi ansat en ny lærer på Hedevang til start 1. januar samt slået en pædagogstilling op. 

 Vi har flere Ukrainske elever: en på hver afdeling. Og vi forventer, at der er flere på vej.  
Pernille: Hvad med finansiering? Charlotte: De finasieres ved den samme takst som de 
øvrige elever. 
Rikke: Hvad med sprogudfordringer? Charlotte: Det giver problemer, men vi forsøger at 
afhjælpe det med hjælp fra Lysholms IKT-vejledere, der er særligt uddannet i alternativ støttet 
kommunikation, vi bruger tolke i udvidet grad, og så bruger vi Google Translate flittigt. 

 Vi er i gang med at få elevrådet på Hedevang til at udpege en undervisningsmiljøvejleder, 
dvs. en elev, der kan rådgive personale og ledelse om, hvad der er et godt elevrådsmiljø er – 
set fra elevernes side. 

 
 
d) Nyt fra Hedevang og Lysholm  

Arne: På Hedevang er vi i gang med brobygning på bl.a. erhvervsskoler. Vi har lige haft 
idrætsdag. De skal i gang med projekt Gris, hvor eleverne i udskolingen ser en slagtning. 
Flere elever deltager i projekt Gå Langt, hvor de får målt antal skridt. Formøderne på 
Revisitationsmøderne er lige gået i gang.  
Charlotte: På Lysholm har der været Klippe-klistredag i dag. Julecafeaften i næste uge, der 
endelig kan afholdes i år. Revisitationerne er ved at være ovre. 
 

6. Eventuelt 
Intet til eventuelt 

  

Kommende møder: 

 Torsdag den 19. januar Hedevang 

 Torsdag den 16. marts Lysholm 

 Mandag den 22. maj Hedevang 

… alle dage 16.30-18.30 


